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PROTOKÓŁ  NR  XXXVI/21 
 

z obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

31 grudnia 2021 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 900 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, oraz osoby śledzące przebieg sesji  

w internecie. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

poinformował, że konieczne jest sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił 

radnych o potwierdzenie udziału w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 20 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecny radny: Zbigniew Żychowski. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

Uwag ani wniosków nie wniesiono wobec czego Przewodniczący przystąpił do realizacji 

następnych punktów porządku obrad sesji. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXIV i XXXV sesji Rady. 

Protokoły zostały sporządzone i przekazane radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał protokoły pod zatwierdzenie. 

 

Rada zatwierdziła protokoły jednogłośnie.  

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Radna E.Gajda zapytała na jakim etapie jest zamiana gruntów z firmą Saint-Gobain. 

Wyjaśnienia tej kwestii dokonał Z-ca Burmistrza P.Faliński informując, że rozmowy 

zmierzają do podpisania protokołu uzgodnień, a następnie aktu notarialnego.  

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2021 r.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 
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Radna E.Gajda zapytała skąd wynikają wolne środki w administracji w wysokości prawie 

600 tys. zł. przeznaczone na zmniejszenie deficytu budżetowego. 

Skarbnik Gminy J.Wojak wyjaśniła, że proponowane zmiany wynikają z konieczności 

dostosowania budżetu do wykonania w zakresie zwłaszcza zadań zleconych. 

O.Boryń wyjaśniła, że mniejsze wykonanie wynika ze zmian wprowadzanych w ramach 

zadań zleconych, ruchu kadr, PPK i pochodnych od wynagrodzeń. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVI/86/21) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających 

z upływem roku budżetowego 2021. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XXXVI/87/21) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2022 r. 

Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu gminy projekt budżetu został przedłożony 

Radzie i przekazany Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Zielonej Górze.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poprosił p. Burmistrz lub Skarbnika Gminy o 

przedstawienie projektu uchwały budżetowej, opinii RIO w tej sprawie oraz 

autopoprawek Burmistrza. 

W imieniu Burmistrza uchwałę budżetową, wydane opinie RIO oraz proponowane 

autopoprawki  przedstawia Skarbnik Gminy J.Wojak. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że wspomniane autopoprawki zostały radnym 

dostarczone przed sesją drogą elektroniczną i były omawiane na posiedzeniach Komisji. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały ani do autopoprawek. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radny B. Hadryś przedstawił stanowisko Klubu Radnych Forum Samorządowego 

stwierdzając na koniec, że klub będzie głosował za uchwaleniem budżetu. 

Radna J.Werstler-Wojtaszek przedstawiła stanowisko Klubu Radnych PiS informując, że 

klub nie zagłosuje za budżetem w przedstawionej wersji. 

Radna E.Gajda przedstawiła stanowisko Klubu Radnych Koalicji Żarskiej oraz 

poinformowała, że klub nie poprze przedstawionego projektu budżetu i będzie głosował 

przeciw. 
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W imieniu Klubu Radnych Dobre Miasto, Lepszy Powiat głos zabrał radny 

G.Chmielewski, który poinformował, że Klub poprze przedstawiony projekt budżetu i 

będzie głosował za jego uchwaleniem. 

Innych głosów w dyskusji nie było wobec czego Przewodniczący wyjaśnił, że z uwagi na 

brak wniosków Komisji, zgodnie z procedurą, w pierwszej kolejności zostaną 

przegłosowane zgłoszone przez Burmistrza autopoprawki, a następnie uchwała 

budżetowa. 

Przystąpił więc do przegłosowania zgłoszonych autopoprawek do projektu budżetu.  

 

Rada przyjęła autopoprawki przy 13 głosach „za”, 3 „przeciw” i 4 „wstrzymuję się”.  

 

Projekt uchwały z przegłosowanymi autopoprawkami został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 12 głosach „za” i 8 „przeciw”.  

(Uchwała nr XXXVI/88/21) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 12 głosach „za”, 7 „przeciw” i 1 „wstrzymuję się” 

(Uchwała nr XXXVI/89/21) 

 

O godz. 1000 Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie głos zabrała Burmistrz Miasta D.Madej, która podsumowała przyjęty przed 

przerwą budżet oraz podziękowała za jego przyjęcie. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej 

w roku 2022 na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum 

Integracji Społecznej w Żarach. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVI/90/21) 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii w Żarach na 2022 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna E.Gajda zapytała skąd wynika tak znaczny wzrost diet dla członków Komisji w 

tym dla jej Przewodniczącej. 

Z-ca Burmistrza O.Napiórkowski poinformował, że wzrost diet podyktowany został tym 

co Komisja robi oraz nowymi zadaniami jakie zostały na nią nałożone. 

Radny A.Jaworski zapytał ilu osobom udało się pomóc, ilu wyleczono. 

O.Napiórkowski poinformował, że to o co pyta radny nie należy do kompetencji Komisji 

lecz innych właściwych organów. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 11 głosach „za”, 6 „przeciw”  i 3 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVI/91/21) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz 

specjalności i form kształcenia nauczycieli objętych dofinansowaniem w 2022 roku. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie  

(Uchwała nr XXXVI/92/21) 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych 

dotacji przedmiotowej dla MOSRiW na rok 2022. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za”, 1 „przeciw”  i 1 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVI/93/21) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu lokali użytkowych usytuowanych w budynku nr 2 przy ul. Ogrodowej 

w Żarach. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 
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Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za”, 1 „przeciw”  i 3 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVI/94/21) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu pawilonu handlowego. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XXXVI/95/21) 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów użyczenia i dzierżawy (dot. SP-5). 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. Nie brał udziału w głosowaniu radny T.Płóciennik. 

(Uchwała nr XXXVI/96/21) 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy (dot. SP-1). 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXVI/97/21) 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXVI/98/21) 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów części północnej ul. Żagańskiej (ul. 

Kukułcza, ul. Strusia) w Żarach. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radny M.Grubizna zapytał czy informowano mieszkańców o proponowanej zmianie 

planu. 

Naczelnik Wydziału GA M.Iwlew wyjaśnił, że teren objęty zmianą planu nie jest 

zamieszkały i w całości jest miasta. Pomysł zmiany planu wynika z zadań ujętych w tzw. 

funduszach norweskich i dotyczy zmiany zapisów dotyczących budownictwa 

energooszczędnego i ogrzewania bardziej ekologicznego. 

P.Faliński dodał, że cały projekt norweski był konsultowany więc mieszkańcy mogli się 

dowiedzieć jakie zadania przewidziane są do realizacji. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „przeciw”.  

(Uchwała nr XXXVI/99/21) 

 

19. Zatwierdzenie harmonogramu obrad sesji Rady na I półrocze 2022 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVI/100/21) 

 

20. Zatwierdzenie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2022 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna E.Gajda zapytała skąd wynika taki dobór tematów do kontroli jak przedstawiono. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że są to kompetencje Komisji Rewizyjnej,  a radnym 

pozostaje albo je przyjąć albo się nie zgodzić. Jeżeli są jakieś propozycje aby rozszerzyć 

plan o inne tematy kontroli to można przygotować stosowny projekt uchwały i 

przedstawić go do przegłosowania na sesji. Pytania radnej są niewłaściwe. 

Radna E.Gajda zauważyła, że dyskusja polega na tym iż zadaje się pytania i oczekuje 

odpowiedzi więc pytanie skąd taki dobór. 

B.Hadryś poinformował, że to członkowie Komisji ustalili takie tematy, a Komisja je 

przyjęła i przedstawiła do zatwierdzenia.  

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za”, 2 „przeciw” i 2 „wstrzymuję się”.  
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(Uchwała nr XXXVI/101/21) 

 

21. Zatwierdzenie planów pracy  komisji stałych Rady na I półrocze 2022 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVI/102/21) 

 

22. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytania. 

 

23. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący Rady poinformował, że o zabranie głosu w tym punkcie porządku obrad 

poprosiła p. Burmistrz, a także radny A.Jaworski (na 15 s. przed rozpoczęciem sesji). 

Radny nie poinformował czego ma dotyczyć komunikat lub powiadomienie i dlatego 

Przewodniczący nie wyraził zgody na zabranie przez niego głosu. Wyjaśnił, że po 

doświadczeniach z radnym z sesji czerwcowej kiedy po udzieleniu głosu w ramach tego 

punktu radny wygłaszał swoje manifesty polityczne dot. innego, zakończonego już 

punktu porządku obrad, Przewodniczący oczekiwał na informację czego ma dotyczyć 

komunikat lecz radny odmówił udzielenia takiej informacji.  

Następnie Przewodniczący wyjaśnił, że komunikaty i powiadomienia dotyczą ważnych 

spraw dotyczących terminów i organizacji pracy Urzędu, Rady, posiedzeń klubów czy 

komisji.  

Radny A. Jaworski domagał się udzielenia mu głosu lecz Przewodniczący go nie udzielił, 

a następnie o godz. 1050  ogłosił 10 minut przerwy w obradach z uwagi na zakłócanie 

porządku obrad przez radnego. 

Po przerwie Burmistrz Miasta złożyła życzenia noworoczne. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady Społecznej planowanej budowy 

elektrociepłowni przy ZZO klubu wskazały tylko 2 osoby. Przedstawicielami Rady będą: 

Dawid Polok i Marcin Grubizna.  

Następnie Przewodniczący poinformował, że następna sesja Rady planowana jest na 

koniec stycznia lub początek lutego bo konkretny termin nie został jeszcze ustalony.  

Na koniec M.Popławski złożył wszystkim obecnym i mieszkańcom życzenia noworoczne 

i stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o godz. 1108 

zamknął trzydziestą szóstą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


